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1. Voorwoord
Het jaar 2020 was een erg bijzonder jaar in alle opzich
ten. De wereld werd opgeschrikt door het Coronavirus. 
Dit heeft voor veel slachtoffers gezorgd en veel zaken die 
voor ons erg vanzelfsprekend zijn mochten ineens niet 
meer. Dit heeft ook consequenties gehad voor onze or
ganisatie. Met name op het gebied van evenementen en 
bijeenkomsten kon er maar weinig gerealiseerd worden. 
Er moesten nieuwe technieken ingezet worden om de 
werkzaamheden te kunnen voortzetten. Het digitaal ver
gaderen deed zijn intrede. Dit was eerst onwennig maar 
na verloop van tijd is het erg handig gebleken. Personeel 
kon zo vanuit huis werken en toch contacten onderhou
den met vrijwilligers, relaties etc. Het menselijke contact 
is echter ook belangrijk. Dit gedeelte wordt wel gemist. 
Vrijwilligers hebben we lang niet meer gezien, leuke 
bijeenkomsten moesten geannuleerd worden, napraten 
tijdens bijeenkomsten zat er allemaal niet in afgelopen 
jaar.
Ondanks de beperkingen kunnen we ook kijken naar 
de zaken die ondanks corona wel zijn gerealiseerd. Met 
de technische hulpmiddelen zijn er toch stappen gezet 
in de lobby en belangenbehartiging, is er tijd geweest 
om visrechten in het gebied van de federatie in kaart 
te brengen, zijn er uitvoeringsprojecten in gang gezet 
etc. Ook was 2020 het jaar waarin er enorme hoeveel
heden mensen zijn gaan vissen. Vissen werd de nieuwe 
volksport toen alle andere sporten en activiteiten werden 
verboden. Dit leidde tot ongekende hoeveelheden nieu
we leden. Deze moesten allemaal hun plekje vinden aan 
de waterkant. Hierdoor was het op veel plekken erg druk. 
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In sommige gebieden waren er haast te weinig visplek
ken voor het aantal vissers dat er gebruik van wilde 
maken. Deze drukte leidde soms ook tot botsingen met 
andere recreanten. Veel nieuwe leden moeten echter nog 
wel opgevoed worden op het gebied van de visserijregels. 
Onze boa’s hadden hier de handen vol aan! Tijdens een 
grote IJsselcontrole die samen met Sportvisserij Oost 
Nederland werd uitgevoerd moesten de controleurs 
op een gegeven moment stoppen met controleren van 
vissers. Het waren er te veel om in één dag langs te gaan. 
Deze grote hoeveelheid vissers aan de waterkant was 
tekenend voor 2020.
Ook was 2020 opnieuw een erg droog jaar. Dit gaf 
opnieuw problemen in de Achterhoek waar veel beken 

zijn droog gevallen. De federatie moest meerdere keren 
uitrukken om de vissen te redden die anders letterlijk op 
het droge terecht zouden komen. Droogte en klimaatver
andering zijn thema’s waar de komende jaren hard aan 
gewerkt moet worden. Vrijwel alle beken in het Oosten 
van ons werkgebied zijn door het extreme weer visloos 
geworden.

Ten aanzien van meer maatschappelijke thema’s als het 
project Samen Vissen en Green Deal Sportvisserij Lood
vrij en het realiseren van VISparels konden we de ambi
ties die er waren niet waarmaken. Hoe mooi zou het zijn 
als er wateren in de bebouwde kom als VISparels worden 
ingericht waar vervolgens de lokale zorginstellingen met 

hun bewoners kunnen gaan vissen. Deze ambitie zullen 
we op een later moment moeten realiseren. Ook het 
loodvrij vissen wilden we tijdens al onze evenementen 
promoten. Het aantal evenementen dat we konden hou
den was echter beperkt. Toch is er in Gendt een eerste 
pilotgebied gerealiseerd, waar helemaal loodvrij wordt 
gevist. Dit zijn mooie stappen richting een loodvrije 
sportvisserij, het doel dat we in 2027 willen bereiken.

Ondanks de Corona was het een bewogen jaar waarin 
toch de nodige zaken zijn gerealiseerd. Ik wens / wij wen
sen u veel plezier met het lezen van ons jaarverslag.

Bennie van Til, voorzitter
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2. Organisatie 2020
In 2020 heeft de Federatie zich erg moeten aanpassen aan de coronamaat
regelen. De ambities konden hierdoor niet helemaal waargemaakt worden. Er 
moest veel digitaal worden vergaderd, medewerkers werkten vanuit huis, bijeen
komsten en evenementen konden niet doorgaan etc. Het heeft de uitvoering van 
veel van onze eigen activiteiten gehinderd, maar het heeft echter de mensen niet 
weerhouden om te gaan vissen. Er is nog nooit door zoveel mensen gevist als in 
2020. Hierdoor was het voor de totale sportvisserijsector zeker geen slecht jaar.

Uiteindelijk heeft de federatie haar taken op een andere manier kunnen inrichten 
en is zoveel als kon flexibel omgegaan met de situatie. Door de extra inkomsten 
ontstonden er financieel meer mogelijkheden. Er zijn o.a. materialen aangeschaft 
om de visreddingsacties op een goede manier te kunnen uitvoeren en er is geïn
vesteerd in een opslagruimte voor de materialen die bij evenementen, visreddings
acties e.d. worden gebruikt.

5
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2.1 Aangesloten sportvissers
In 2020 waren er 96 verenigingen aangesloten met in 
totaal 59.785 aangesloten sportvissers. Door de Corona
crisis bleven er weinig activiteiten over die mensen nog 
konden doen. Vissen bleef echter wel mogelijk en was 
mede daardoor erg populair in 2020. Dit is terug te zien in 
de ledenaantallen die fors zijn toegenomen.

2.2 Corona en Sportvisserij
Het jaar 2020 zal ons nog lang bijblijven. 
Bezoeken van de sportclub, horeca, bij
eenkomsten, festivals, theaters was niet 
meer mogelijk en vele andere activiteiten 
waar mensen normaal hun vertier vinden, vielen weg. 
Mensen zochten in deze tijd manieren om hun tijd op een 
leuke manier te besteden. Vissen bleek voor veel men
sen dé manier om even op adem te komen. Het was nog 
nooit zo druk aan de waterkant met sportvissers. Jong 
en oud trok eropuit om te gaan vissen, even weg van huis 
lekker de natuur in. Met name tijdens de eerste lockdown 
was het prachtig weer en was naar buiten gaan een  
populaire tijdsbesteding.

Corona had natuurlijk ook vele keerzijden. De activitei
ten, die normaal door de sportvisserij worden georgani
seerd, konden veelal niet doorgaan. Denk aan viswed
strijden, jeugdactiviteiten, vislessen op basisscholen, 
lezingen, beurzen etc. Onze verenigingen hebben hier 
veel last van gehad. Een groot deel van de agenda bleef 
leeg. Van de nieuwe leden waren er vele niet goed op de 
hoogte van de regels die gelden bij het vissen. Dit heeft 
lokaal tot overlast geleid en als gevolg hiervan ook tot 
inperking van de mogelijkheden voor de sportvisserij. 
Dit terwijl de behoefte aan visserijmogelijkheden juist is 
toegenomen.

2.3 Samenwerking Partners
In 2020 is er volop samenwerking gezocht met onze 
stakeholders. Het meeste contact heeft de federatie met 
de verhuurders van viswater zoals de waterschappen 
Rivierenland en Rijn en IJssel en de recreatieschappen Lei
surelands en Uiterwaarde. Daarnaast zijn veel gemeenten 

en de provincie Gelderland bezig met de voorbereidingen 
voor de nieuwe omgevingswet. Hier proberen we zoveel 
mogelijk aan te sluiten om de sportvisserij goed naar 
voren te laten komen. 

In het gebied van Waterschap Rijn en IJssel heeft de droog
te voor flinke problemen gezorgd en er moesten weer vis
sen gered worden. Om de samenwerking rondom droogte 
te verbeteren is er meegewerkt aan een opdracht die 
door Avans Hogeschool werd uitgevoerd in opdracht van 
Waterschap Rijn en IJssel. Hier is gekeken naar communi
catiemogelijkheden om calamiteiten beter te registreren, 
vrijwilligers te mobiliseren e.d. De federatie kon hier prak
tijkervaring inbrengen en haar behoeften aangeven. 

Vissen redden in 2020, helaas weer vaak nodig!

2020

2019

2018

2017

2016

2015

2014

2013

2012

2011

2010

59.785

48.769

45.340

44.948

44.003

44.325

44.992

44.088

43.305

42.844

41.021

Ledenaantallen over de laatste 10 jaar
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In de eerste helft van het jaar is de nieuw aangelegde 
vispassage in de Oude IJssel bij Doesburg gemonitord 
met behulp van vrijwilligers van HVD Doesburg. Dit was 
een mooie samenwerking waarbij partnerschap tot 
uiting komt. De resultaten waren ook veelbelovend met 
de vangst van een aantal rivierprikken. Dit geeft aan dat 
vissen weer de mogelijkheid hebben om vanaf de IJssel 
de Oude IJssel op te trekken.

Monitoring vistrap Doesburg met vrijwilligers van HVD Doesburg.

Samen met Waterschap Rivierenland is gewerkt aan 
een plan van aanpak voor de uitrol van de Green Deal 
Sportvisserij Loodvrij (www.sportvisserijloodvrij.nl). En is 
er input geleverd op de KRWuitvoeringsplannen voor de 
periode 20212027. 

Met de recreatieschappen is in 2020 vooral veel overleg 
geweest over sturing van mensenmassa’s in de recreatie
gebieden. Corona zorgde voor een enorme drukte in de 
buitengebieden. Doordat deze situatie soms tot overlast 
heeft geleid, was sturing en handhaving noodzakelijk. 
In die zin was 2020 een extreem jaar. Dit is nog nooit 

gebeurd en de situatie was dus niet representatief ten 
opzichte van andere jaren. 

Met ons handhavingsapparaat wordt veel 
samengewerkt met andere instanties zo
als Rijkswaterstaat, Politie en BOA’s van 
gemeenten en terreinbeherende organi
saties. De federatie is een van de partijen 
die het Gelderse Handhavingsconvenant 
heeft ondertekend. De federatie is een 
van de trekkers van regionale handha
vingsacties waarbij met handhavers van 
verschillende organisaties wordt samen
gewerkt vanuit verschillende disciplines 
en bevoegdheden.

In het onderzoek naar de effecten van de langsdammen op 
o.a. ecologie, vaargeul en sedimenttransport werken de  
federatie en Sportvisserij Nederland samen met partijen 
als Koninklijke Schuttevaer, Radboud Universiteit, Rijks
waterstaat, Deltares, TU Delft en Universiteit Wageningen. 
In 2020 is het rapport met conclusies over de ecologie 
afgerond. Dit is mede tot stand gekomen met input van de 
resultaten van visonderzoek uitgevoerd door Sportvisserij 
Nederland en Federatie Midden Nederland.

2.4 Belangenbehartiging
Om onze banden met de provincie te versterken is in  
september een presentatie gegeven aan Statenleden 
van de Provincie Gelderland. Hierin werd uitgelegd hoe 
de sportvisserij in elkaar zit, wat zij doet en waar raak
vlakken zijn met thema’s in de provincie. De Provincie 
krijgt steeds meer taken die raakvlak hebben met de 
sportvisserij. Het is voor de federatie belangrijk om bij 
de provincie zichtbaar te worden en te blijven en mee 
te praten over thema’s als handhaving, omgevingsvisie, 
sportakkoord maar ook natuurwetgeving e.d.

Een nieuw programma in 2020 was het Integraal Rivier
management (IRM). Dit programma heeft doorkijk tot na 
2050 en valt onder de omgevingswet. Grote uitdagingen 
zoals het stoppen van de rivierbodemdaling en een betere 
hoogwaterveiligheid moeten worden gerealiseerd. Hierbij 
probeert het programma zoveel mogelijk belangen en 
gebruikersfuncties mee te laten liften. In bijeenkomsten 
met het thema Beeld op de Rivieren (BOR) is per riviertak 
informatie opgehaald en de sportvisserij heeft hier inbreng 
geleverd. Deze inbreng was vooral gericht op bereikbare en 
bevisbare rivieren, vismigratie, waterkracht, behoud van 
diepe zijwateren, voorzieningen zoals trailerhellingen etc.Vissen achter de dam, met loodvrije voerkorven!

www.sportvisserijloodvrij.nl
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IRM een nieuw programma onder de omgevingswet, een complex proces.

Ten behoeve van de laatste KRW periode 20222027 is bij 
Waterschap Rivierenland en Waterschap Rijn en IJssel 
gesproken over de maatregelen die de waterschappen 
voor ogen hebben. Op veel onderdelen liggen de water
beheerders en de sportvisserij niet ver uit elkaar. In het 
gebied van Rijn en IJssel is droogte een belangrijk thema. 
De federatie heeft hier onder andere ingezet op de aanleg 
van diepere delen, waar vissen in kunnen overleven. 

Aanleg diepe gaten in 2019 in de Bielheimerbeek, toekomstige maatregel…?

Belangenbehartiging is niet iets wat alleen door de 
federatie wordt gedaan. Dit begint onderaan bij de 
sportvissers en verenigingen. Begin van dit jaar is er een 
bijeenkomst door Sportvisserij Nederland in een pitch 
duidelijk gemaakt welke kansen en bedreigingen er voor 
de sportvisserij zijn. Verenigingen werden meegenomen 
in het grotere plaatje en hun rol en betekenis hierin. Deze 
bijeenkomst was zeer goed bezocht en heeft geleid tot 
een activering van belangenbehartiging bij een aantal 
verenigingen. Dit wilden we met een regionale cursus 
Lobby Lokaal voor verenigingsbestuurders verder facili
teren. Corona maakte dit helaas onmogelijk.

Een grote landelijke ontwikkeling is de invoering van de 
omgevingswet. Deze moet door de regionale en lokale 
overheden vertaald worden in een omgevingsvisie en een 
omgevingsplan. Verenigingen zijn hierover ingelicht en 
aangespoord om te participeren als er t.a.v. de omge
vingsvisie in hun gemeente processen starten. Ook de 
federatie heeft hiervoor kennis opgehaald en deelgeno
men aan verschillende bijeenkomsten.

Lobby voor betere vismogelijkheden voor jong en oud. Droogte
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3. Controle & Handhaving
De controle van sportvissers was erg belangrijk in 2020. Maar het was ook een 
lastig thema, want vrijwilligers zoals controleurs en BOA’s moesten hun taken als 
vrijwilliger wel verantwoord kunnen uitvoeren. Veel vrijwillige controleurs zitten 
in de hogere leeftijds  cate gorieën en zijn extra kwetsbaar voor het corona virus. Zij 
hebben dan ook, omwille van de eigen gezondheid, gedurende de eerste lockdown 
geen controles uitgevoerd. De Boa’s hebben met gepaste voorzorgsmaatregelen 
en beschermingsmiddelen wel hun controles voortgezet.

9
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Ondanks de coronamaatregelen zijn er nog veel  
vissers gecontroleerd. In samenwerking met andere 
handhavende instanties zijn een aantal regionale 
handhavingsacties uitgevoerd. Een mooi project was 
de IJsselcontrole, waarbij samen met Sportvisserij Oost 
Nederland langs de hele IJssel is gecontroleerd. De beide 
boten van de federaties zijn ingezet. Deze zijn vanaf de 
beide uiteinden van de IJssel naar elkaar toe gevaren. 

Vissers op de bon bij grote controle langs de IJssel - Omroep Gelderland

10

Controle tijdens coronatijd

https://www.omroepgelderland.nl/nieuws/2469405/Vissers-op-de-bon-bij-grote-controle-langs-de-IJssel


4. Water- en Visstandbeheer

11

H E N G E LS P O RT  F E D E RAT I E  M I D D E N  N E D E R L A N D  J A A RV E RS L AG  2 0 2 0



H E N G E LS P O RT  F E D E RAT I E  M I D D E N  N E D E R L A N D  J A A RV E RS L AG  2 0 2 0

12

4.1 Droogte
Het jaar 2020 was het 3de jaar op rij waarin het extreem 
droog is geweest. Deze droogte heeft grote impact op 
de visstanden in het oosten van onze regio. Alle hoger 
gelegen zandgronden zijn hard geraakt door de droog
te. Veel beken en vijvers zijn drooggevallen en vissen 
zijn verdwenen. De federatie heeft op diverse plaatsen 
ingegrepen door vissen weg te vangen en naar diepe
re wateren over te plaatsen, waarin de vissen konden 
overleven. Voorgaande jaren was dit vooral een taak 
van vele vrijwilligers. I.v.m. de Coronamaatregelen en 
de beperking die er was m.b.t. het aantal mensen dat bij 
elkaar mocht komen, moesten in 2020 de reddingsacties 
anders worden georganiseerd. De federatie heeft dan ook 
geïnvesteerd in materialen om zelf reddingsacties uit te 
kunnen voeren. Diverse reddingsacties zijn uitgevoerd 
in de Bielheimerbeek, Baakse Beek, Keizersbeek en een 
overstortvijver in Aalten. 

Redden van vis met behulp van het elektrovisapparaat

Op de zandgronden is droogte misschien wel hét thema 
voor de toekomst. Dit geld ook voor de sportvisserij; hoe 
kun je vispopulaties en visserijmogelijkheden overeind 
houden in steeds extremere omstandigheden? Onze 
leden spreken ons aan op verminderde vismogelijkheden 
en afgenomen vispopulaties. Geen van ons heeft echter 
een antwoord klaar dat al deze problemen oplost.

 Droogte en klimaat is een groot thema voor onze toekomst

Vissen hebben last van de warmte, vissers schieten te hulp - Omroep Gelderland

4.2 Karperprojecten
De federatie heeft begin 2020 een eigen karpercommis
sie in het leven geroepen. Deze commissie bestaat uit 
7 vrijwilligers en zij helpen de federatie bij alle karper
gerelateerde activiteiten. Denk hierbij aan de uitzettin
gen, karperwedstrijden en workshops op jeugddagen. 

Er zijn in diverse wateren karpers uitgezet conform de 
richtlijn uitzet karper. Voor het eerst was er een belang
rijke rol voor de karpercommissie weggelegd. Zij hebben, 
weliswaar beperkt door de Coronamaatregelen, een 
groot deel van de uitvoering voor hun rekening genomen. 
Om te voorkomen dat er veel toeschouwers kwamen, 
werden de data niet via sociale media gedeeld. Hierdoor 
waren de uitzettingen soberder van aard. 
 

De karper uitzetting in de Oude IJssel ging wel door, hier worden de vissen 

gelost in het zwembadje.

In het najaar konden er toch nog een aan uitzettingen 
gerealiseerd worden in o.a. de Linge (Asperen en Zetten), 
Kanaal van Steenenhoek, Grote Wetering, Groene  
Heuvels, Mookerplas, Oude IJssel en AaStrang. 

https://www.omroepgelderland.nl/media/37738/Vissen-hebben-last-van-de-warmte-vissers-schieten-te-hulp
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De bedoeling was om meer uitzettingen te realiseren. 
Dit was echter vanwege de Coronamaatregelen niet 
mogelijk. De volgende wateren worden doorgeschoven 
naar 2021; Slingeplas, Hilgelo, Rhederlaag, Nevelhorst, 
Didamse Wetering, Wijde Wetering/Zwalm.

De federatie zet normaliter 50% schubkarper en 50% 
spiegelkarper uit. In 2020 is hier vanwege de logistiek 
en Corona beperkingen iets van afgeweken. Zo is er in 
de Linge bij Asperen en in het Kanaal van Steenenhoek 
alleen schubkarper uitgezet. Deze hoeven namelijk niet 
gefotografeerd te worden, waardoor er voor de uitzet 
minder personen nodig waren.

Een van de schubkarpers die zijn uitgezet in het Kanaal van Steenenhoek.

Ten behoeve van de monitoring van de uitgezette karpers 
is er in het najaar op Strandpark SlijkEwijk een karper
koppelwedstrijd georganiseerd. Aan deze wedstrijd 
deden 16 koppels mee. Uiteindelijk wisten zij 6 karpers 
te vangen. In 4 gevallen betrof het een gefotografeerde 
uitgezette spiegelkarper.

4.3 Visrechten
Afgelopen jaar is opnieuw tijd geïnvesteerd in het 
verkrijgen van een beter overzicht van alle visrechten 
in het werkgebied van de federatie. Vooral daar waar 
oude zakelijke visrechten aanwezig zijn is het soms erg 
onduidelijk waar deze visrechten zich precies bevinden. 
Om dit beter in beeld te krijgen is gestart met een inven
tarisatie voor o.a. de Waal en de Linge. Op deze rivieren 
zijn verschillende oude zakelijke visrechten aanwezig en 
ontbreekt een goed overzicht van deze visrechten. Met 
een goed overzicht en duidelijkheid over de visrechten 
kan beter gecommuniceerd worden met onze achterban 

over waar gevist mag worden en waar eventueel ook be
roepsvisserij plaatsvindt. Daarnaast komen er soms ook 
situaties aan het licht waarbij visrechten niet zijn  
verhuurd en er mogelijkheden liggen om deze alsnog 
te huren. Voor de Linge is een groot deel nu in kaart 
gebracht. Voor de Waal zijn er 5 conceptrapporten op
gesteld door een externe deskundige. Deze 5 rapporten 
zijn gericht op gebieden waar discussies zijn over wie nu 
visrechthebbende is. Met de rapporten hopen we hier 
duidelijkheid te kunnen scheppen en een einde te maken 
aan de soms langlopende discussies.
 

Vooral op de Waal is er nog veel onduidelijkheid over visrechten
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4.4 Looprechten
Naast visrechten zijn er ook looprechten nodig om bij het 
water te kunnen komen. Afgelopen jaar is er gestart met 
het uitzoeken van de looprechten en hoe dit allemaal is 
geregeld. Vooral langs de grote rivieren is het erg moeilijk 
om een plek te vinden om bij het water te komen. Omdat 
er geen duidelijkheid is over de toegang naar het water 
gaan vissers soms over landerijen waar dit niet is toege
staan. Ons streven is om meer duidelijkheid te creëren 
door overzicht te krijgen in de aanwezige looprechten en 
om dit op den duur beter te kunnen communiceren met 
de sportvissers. In overleg met Rijkswaterstaat is gekeken 
of er meer duidelijkheid gecreëerd kan worden ten 
aanzien van de bestaande looprechten en toegang naar 

het water. Uiteindelijk zal het enige tijd vergen om het 
overzicht volledig te krijgen.

4.5 Sportvisserij Loodvrij
Begin 2020 is in het werkgebied van de federatie het 
eerste pilot gebied “Sportvisserij Loodvrij” gerealiseerd. 
HSV De Snoek uit Gendt heeft 2 van haar vijvers helemaal 
loodvrij gemaakt. Hier is een bord geplaatst en wordt 
samengewerkt met de hengelsportzaak in Huissen. Zij 
bieden in de winkel loodvrije alternatieven aan en ook 
kan er lood ingeruild worden. 
Tijdens de evenementen die wel zijn doorgegaan is in 
vrijwel alle gevallen loodvrij vissen gepromoot en zijn 
deelnemers gestimuleerd gebruik te maken van lood

alternatieven. Zo zijn er tijdens het evenement Vissen 
achter de Dam in de Waal loodvrije voerkorven gebruikt 
en is tijdens de jeugdclinic op visvijver De Leeghte ook 
volledig loodvrij gevist. Tijdens de vislessen wordt er al 
langere tijd loodvrij gevist. In 2020 waren er hogere  
ambities, maar die konden door het wegvallen van een 
aantal activiteiten niet gerealiseerd worden. 

Voor het bestuur van Waterschap Rivierenland is een plan 
van aanpak opgesteld, waarmee we laten zien wat de 
sportvisserij doet om het loodvrij vissen te promoten en 
welke acties in het betreffende gebied gepland zijn. Dit 
plan is opgesteld naar aanleiding van vragen die in 2019 
in het bestuur gesteld zijn over de snelheid van de Green 
Deal Sportvisserij Loodvrij. In het plan is de volledige 
context weergegeven m.b.t. loodvrij vissen, wat de rol is 
van de georganiseerde sportvisserij, de marktwerking en 
mogelijk Europese wetgeving. 

Loodalternatieven van beton

Rivieren zijn populaire visstekken, maar het is ingewikkeld om er bij het water te komen!

https://www.sportvisserijnederland.nl/vis-water/sportvisserij-loodvrij/


5.  Wedstrijden
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Het afgelopen jaar konden een aantal reguliere selectie
wedstrijden voor het NK niet doorgaan. Dit betrof de 
selectiewedstrijd feeder, selectiewedstrijd dobbervissen 
en korpsen. 

De volgende wedstrijden zijn wel gevist:

● De selectiewedstrijd voor jeugd U15, U20 en U25 is wel 
gevist. Deze wedstrijd werd op 25 juni gevist aan het 
Lingekanaal bij Zetten. 

● Voor het kampioenschap vijvervissen is de voorronde 
voor onze federatie gevist in Aquavita. 

● In oktober is er nog een kampioenschap dobbervissen 
georganiseerd in de Linge bij Kedichem. 

Uitslagen van de wedstrijden zijn te vinden via  
Midden Nederland (hfmiddennederland.nl)

De hele reguliere selectie voor de NK’s is in 2020 anders 
verlopen dan gehoopt. Doordat veel selectiewedstrijden 
niet door konden gaan was er geen mogelijkheid om de 
beste vissers per regio af te vaardigen. Dit heeft geleid tot 
een NK waarbij open inschrijving mogelijk was.

https://www.hfmiddennederland.nl/wedstrijden/uitslagen/
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6.Verenigings-
ondersteuning
Verenigingsondersteuning is een van de kerntaken van de federatie. Aangesloten 
verenigingen kunnen een beroep doen op ondersteuning op allerhande gebied. 
Dit kan gaan over bestuurlijke, juridische, biologische of praktische vragen. In 
2020 zijn er tal van verenigingen ondersteund op diverse thema’s die variëren 
van klein en overzichtelijk tot grote juridische vraagstukken over visrechten of 
zonnepanelen op viswateren.
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Soms worden ook veranderingen in de samenleving 
waargenomen en wordt hierop vanuit de federatie rich
ting verenigingen geanticipeerd. Zo wordt geprobeerd 
om zoveel mogelijk hengelsportverenigingen aan te laten 
sluiten bij de gemeentelijke sportakkoorden, vragen we 
verenigingen om hun inbreng te leveren bij sessies over 
de gemeentelijke omgevingsvisie etc. De relatie met 
gemeenten wordt steeds belangrijker en hengelsportver
enigingen zijn daar nog niet altijd even goed zichtbaar. 

Veel hengelsportverenigingen leveren echter een bijdrage 
aan gemeentelijke beleidsdoelstellingen zoals inclusivi
teit, buitensport, educatie, beleefbare buitenruimte etc. 
Hier liggen nog veel kansen voor de hengelsport om als 
partner mee te werken aan het behalen van maatschap
pelijke doelstellingen.

Om meer en beter samen te kunnen werken met gemeen
ten waren er in onze regio voor aangesloten verenigingen 
twee cursussen Lobby Lokaal gepland. Tijdens deze 
cursus konden bestuurders leren hoe zij hun lobby rich
ting hun gemeente konden vormgeven. Deze avonden 
konden in verband met Corona niet doorgaan. 

6.1 Project Samen Vissen
2020 zou het jaar zijn waarin de federatie zou aftrap
pen met het project Samen Vissen. In dit project wordt 
samen gewerkt met het IVN en zorginstellingen met als 
doel om ouderen een fijne visdag te bezorgen. 

De hengelsportvereniging faciliteert een visdag voor de 
bewoners van zorginstellingen zodat zij een mooie dag in 
de buitenlucht kunnen beleven. Het IVN legt de contac
ten, meestal via een bestaand netwerk bij zorginstellin
gen. Het vissen is voor deze mensen, die meestal veel 
binnen zitten, een erg welkome afwisseling. Zowel de 
startbijeenkomst als de uitvoering van het project heeft 
geen vervolg gekregen en wordt doorgeschoven naar een 
later moment.
 

Samen Vissen om ouderen een leuke dag te bezorgen in de frisse buitenluch

Een middel om meer te doen voor buitensport en beleefbare buitenruimte

is de realisatie van VISparels!

https://www.samenvissen.nl/
https://www.samenvissen.nl/
https://www.youtube.com/watch?v=aj9ApNDlrpY
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6.2 Sportvisserij op de Kaart & 
 VISparels
Het project Sportvisserij op de Kaart is een hulpmiddel 
om verenigingen te ondersteunen bij het meer project
matig aan de slag te gaan met hun viswaterbeheer. Met 
de beheerplannen die worden opgesteld voor de wate
ren kunnen verenigingen aan de slag en deze kunnen 
gebruikt worden in overleggen met waterbeheerders en 
gemeenten. In het werkgebied van Waterschap Rijn en 
IJssel zijn op deze wijze al veel wateren beter bevisbaar 
gemaakt. 

Afgelopen jaar zijn er twee vijvers aangemerkt als
VIS parel. Dit betrof de retentievijver bij Kramp in 
Varsseveld en de Molenkolk in Millingen aan de Rijn. 
Beide vijvers zijn feestelijk geopend. In Varsseveld werd 
de opening gecombineerd met een jeugdevent, waaraan 
kinderen van de lokale zorgboerderij hebben deelgeno
men. De Molenkolk werd op een feestelijke manier geo
pend. Wethouder van de gemeente Berg en Dal, Sylvia 
Fleuren, opende samen met het oudste lid van de lokale 
hengelsportvereniging de vijver op symbolische wijze 
door de slagboom open te zetten.

 

Opening VISparel in Varsseveld begeleid met een visles met kinderen van de 

lokale zorgboerderij

Visles tijdens de opening VISparel de Molenkolk in Millingen a.d. Rijn

https://www.sportvisserijnederland.nl/hsv-service/viswaterbeheer/elke-wijk-zijn-eigen-visparel.html
https://www.youtube.com/watch?v=FKC_ilZivBc
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7. Jeugd en educatie
In 2020 konden de geplande jeugdactiviteiten slechts ten dele worden uitge
voerd. Er werden totaal nog zo’n 15 Vislessen (www.vissenschool.nl) georgani
seerd op een tiental verschillende basisscholen. Om nieuwe ideeën en uitwer
kingen vorm te geven heeft de jeugdcommissie haar overleg zoveel mogelijk 
voortgezet. 

https://www.vissenschool.nl/
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De jaarlijkse jeugddag kon helaas niet doorgaan. Deze 
plannen blijven staan en worden op een later moment 
tot uitvoering gebracht. Dit was helaas ook het beeld 
voor de meeste overige evenementen en activiteiten. 
Vanwege de Coronamaatregelen zijn de selectiewedstrijd 
Streetfishing, het Junior IJsselfestijn, Meerval Mania en 
de nieuw te organiseren Bellyboat Cup ook van de 2020 
kalender verdwenen. 

Wel hebben we de Jeugd Commercial Day bij visvijver De 
Leegthe kunnen organiseren. 
De Jeugd Commercial Day was een succes en er kwamen 
uiteindelijk 35 kinderen op af. Kinderen konden zich op
geven voor een ochtendgedeelte en een middaggedeelte. 
Er werd geleerd hoe er met de feederhengel en vaste stok 
op kleine karpertjes gevist kan worden en hoe netjes om 
te gaan met de vis. Tevens werden loodvrije producten 
gepromoot.

Jeugd Commercial Day was een succes!



De Federatie

Hengelsport Federatie Midden Nederland is ontstaan 
uit een fusie tussen de voormalige federaties Oude 
IJssel, Betuwe en Veluwezoom. De organisatie is een 
vereniging welke volledig wordt gefinancierd uit de 
verkoop van Vispassen. De organisatie is landelijk 
aangesloten bij Sportvisserij Nederland. In Nederland 
zijn er in totaal 7 Federaties die regionaal uitvoering 
geven aan de belangenbehartiging en ondersteuning 
van verenigingen. Bij Federatie Midden Nederland zijn 
96 verenigingen aangesloten met in totaal ca. 59.000 
aangesloten sportvissers. 

De Federatie wordt bestuurd door vrijwilligers welke 
worden ondersteund door de medewerkers die werken 
op het federatiekantoor. In totaal werken er 4 personen 
bij de federatie, in totaal zijn zij goed voor 3,5 fte. De 
werkzaamheden worden heel vaak uitgevoerd met on
dersteuning van het kantoor van Sportvisserij Nederland 
waar ook nog eens ca. 50 mensen werken. Belangrijke 
taken die de federatie uitvoert zijn controle & hand
having, educatie van o.a. jeugd, belangenbehartiging, 
verenigingsondersteuning en inzet op een goede 
visstand.

Federatiebestuur
Het federatie bestuur bepaalt de koers van de federatie 
en neemt de belangrijke besluiten. Het bestuur bestaat 
uit vrijwilligers en vergadert iedere maand net als het 
dagelijks bestuur dat voor iedere vergadering bijeen 
komt. Voor vragen aan het bestuur of leden van het 
bestuur kunt u ons bellen via 0263212045 of mailen 
info@hfmiddennederland.

Arjan Thielking Secretaris / Jeugd
Bennie van Til Voorzitter / Visstandbeheer
Christian Surquin Wedstrijden
Ronald Cieraad Penningmeester 
Hans Keijman Vergunningen
Ron Borgstein Handhaving
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